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کوتاهازشهرستانها

فرمانده انتظامی اســتان کرمانشــاه از کشف یک مورد 
زمین خواری به ارزش 60 میلیارد ریال و دستگیری 11 متهم در 

شهرستان گیلانغرب خبر داد.
سرتیپ »منوچهر امان اللهی« اظهار داشت: به دنبال دریافت اطلاعات 
مردمی مبنی بر وقوع یک مورد زمین خواری در شهرســتان گیلانغرب، 
موضوع در دستور کار انتظامی شهرستان قرار گرفت و با همکاری اداره 
کل منابع طبیعی و نیز دستگاه قضایی مسئله مورد پیگیری قرار گرفت 

و  حکم خلعیت اراضی توسط مراجع قضایی صادر شد.
امان اللهــی با بیــان اینکه 226 هــزار متر مربع زمین از دســت 
زمین خواران آزاد شــده اســت، تصریح کــرد: ارزش ریالی این میزان 
زمین خواری، طبق نظر کارشناسان 60 میلیارد ریال برآورد شده است.
وی عنوان کرد: تاکنون 11 نفر در ارتباط با این پرونده دســتگیر و 

به مراجع قضائی معرفی شده اند.

رئیس سازمان چای کشــور از آغاز پرداخت 300 میلیارد 
ریال از مطالبات باقیمانده بهای برگ سبز چای خبر داد و گفت: 

تاکنون 75 درصد مطالبات چایکاران پرداخت شده است.
محمدولی روزبهان به خبرنگار ایرنا افزود: پیشتر 300 میلیارد ریال 
دیگر از مطالبات چایکاران بابت بهای برگ ســبز چای به حساب آنان 
واریز شده بود.وی اظهار داشت: تاکنون یک هزار و 750 میلیارد ریال 
که معادل 75 درصد بهای برگ سبز چای امسال می شود، به چایکاران 
گیلان و مازندران پرداخت شده و در مجموع با پرداخت دو هزار و 50 
میلیارد ریال که معادل 87 درصد بهای برگ ســبز می شود، پرداخت 

به چایکاران کامل خواهد شد.
روزبهان خاطرنشان کرد: 65 درصد معادل 900 میلیارد ریال هم 
قدرالسهم کارخانه چای سازی است که تاکنون 550 میلیارد ریال آن 
واریز شده و بقیه از محل 38 درصد سهم کارخانه ها پرداخت خواهد شد.

وی با اشاره به اهتمام دولت و سازمان چای برای پرداخت تمامی 
مطالبات چایکاران تا اول دی ماه امسال گفت: در سال جاری با اقدامات 
حمایتی دولت و شرایط مناسب جوی، تولید برگ سبز چای نسبت به 
سال گذشته 72 درصد افزایش داشته و به همین علت دولت نیز امسال 

قدرالسهم خود را بین 25 تا 30 درصد افزایش داده است.
روزبهان یادآور شد: در فصل برداشت برگ سبز چای امسال 150 
کارخانه چای سازی در کار تحویل گیری برگ سبز و تبدیل و عمل آوری 
آن به چای خشــک فعالیت داشتند.در فصل زراعی امسال، 139 هزار 
تن برگ ســبز چای به ارزش اقتصادی دو هزار و 340 میلیارد ریال 

توسط چایکاران شمال کشور تولید شد.
فصل برداشت برگ سبز چای از اردیبهشت ماه هر سال آغاز و در 
پایان مهر ماه خاتمه می یابد.بیش از 50 هزار خانوار چایکار در 28هزار 
هکتــار از باغ های چای اســتان های گیلان و مازنــدران به چایکاری 

اشتغال دارند.

شهرکرد- خبرنگار کیهان
استاندار چهارمحال و بختیاری گفت: تعهد 
شرکت گاز مبنی بر گازرسانی به تمامی روستاها 
باید تا پایان سال آینده اجرایی و عملیاتی شود.
قاسم سلیمانی دشتکی در نشست بررسی مشکلات 
گازرســانی به روستاهای ســخت گذر چهارمحال و 
بختیاری تأکید کرد: براســاس وعده مسئولان ارشد 
شرکت ملی گاز ایران باید تمامی روستاهای کشور و 
به دنبال آن روستاهای این استان از نعمت گازطبیعی 

برخوردار و بهره مند شوند.
وی تصریح کرد: برای تسریع در تحقق گازرسانی 
به تمامی رســتاها تا پایان ســال آینده از اعتبارهای 
ماده 10 و 12 به شــرکت گاز چهارمحال و بختیاری 

کمک می شود.

شهرکرد- خبرنگار کیهان:
استاندار چهارمحال و بختیاری گفت: از مجموع تسهیلات 
پرداخت شده به طرح های اقتصاد مقاومتی در این استان هزار و 

570 میلیارد ریال مربوط به 153 طرح صنعتی است.
قاسم سلیمانی دشتکی افزود: مبلغ 321 میلیارد نیز به 150 طرح 

کشاورزی اختصاص یافته است.
وی با اشاره به نیاز سه میلیارد ریالی اعتبار برای برق رسانی به مجمع 
تولید شیلات رفن در شهرستان اردل اضافه کرد: از این مبلغ دوسوم را 

استانداری و بقیه را جهاد کشاورزی تامین می کند.
سلیمانی دشــتکی ادامه داد: بانک های عامل استان باید طرح های 
مربوط به اقتصاد مقاومتی را حداکثر تا یک ماه آینده تعیین تکلیف کنند. 
وی با عنوان این مطلب که مبلغ 500 میلیون دلار برای تجهیز شبکه های 
آبیاری نوین کشور اختصاص یافته است گفت: از این مبلغ 500 میلیارد 

ریال برای استان چهارمحال و بختیاری در نظر گرفته شده است.

نماینده ولی فقیه در اســتان خراسان رضوی از 
فروش اقلام قاچاق و ممنوعه و لوازم لوکس در مشهد 

و اطراف حرم انتقاد کرد.
آیت الله سیداحمد علم الهدی در دیدار با رئیس سازمان 
تعزیرات حکومتی کشــور و معاون وزیر دادگستری اظهار 
داشــت: ارباب نفوذ و قدرت جلوی بسیاری از مسائل را در 
بحــث تعزیرات می گیرند و مراجعه به ما در این بحث زیاد 
است و در عین حال خط قرمز ما در بحث تعزیرات است تا 

آقایان کار خود را انجام دهند.
وی افزود: وضعیت مشهد در کشور با این حجم بازار و 
صنوف و زائر در کشور بسیار منحصر به فرد است و نیاز به 
این دارد که برای شــهر مشهد حساب جداگانه باز شود تا 
امور مربوط به زوار امام رضا)ع( کنترل شود. علم الهدی افزود: 
بحث تغذیه زوار بسیار بد است به ویژه مسئله رستوران های 

اطراف حرم و غذایی که به زائران ارائه می شود.
 نماینده ولی فقیه در استان خراسان رضوی تصریح کرد: 

برخورد شما باید بسیار قاطعانه و حساب شده باشد.

غار بزنگان سرخس در128 کیلومتری شرق مشهد در مسیر جاده مشهد به سرخس و در نزدیکی روستاي 
بزنگان از توابع بخش مرزداران شهرستان سرخس واقع شده است. قدمت غار بزنگان به لحاظ آثار بدست 
آمده به پیش از میلاد مســیح برمی گردد. وســعت این غار 2 هزار متر و ارتفاع آن از کف 25 متراست. در 
درون غاربزنگان سه مسیر دیده می شود که مسیر سمت چپ دارای چشمه آب معدنی است که آب آن به 
حوضچه ای با مساحت 50 متر و عمق 7 متر می ریزد.اما دو راه دیگر غار خشک و بدون آب و گل می باشد 
به همین دلیل گردشــگران بایستي درهنگام دیدن غار به این مسیر و حوضچه عمیق آن توجه کنند. غار 

بزنگان سرخس با شماره 659 در زمره آثار تاریخی کشور به ثبت رسیده است.
سرخس - خبرنگار کیهان

بزنگان غاری با آب  معدنی

»دانش آموزان روســتای علی  آقایی هزارخانی 
جوانمرد کرمانشــاهی بعد از گذشت بیش از 2 ماه 
از آغاز ســال تحصیلی هنوز بر ســر کلاس حاضر 

نمی شوند.
یکی از دانش آموزان روستای »علی آقایی هزارخانی« 
می گوید که برای ادامه تحصیل در بین دو شهرستان جوانرود 
و روانســر بلاتکلیف مانده و هنوز نتوانسته ایم با آغاز سال 
تحصیلی در کلاس های درس حاضر شویم و به همین دلیل 

ناچار به ترک تحصیل شده ایم.
مدیــر آموزش و پرورش شهرســتان روانســر در این 
خصوص گفت: با توجه به تقســیمات کشوری »روستای 
علی آقایی هزارخانی« از توابع شهرســتان جوانرود است و 

در حوزه استحفاظی شهرستان روانسر قرار ندارد.
امان الله فرجی افزود: روســتای علی آقایی هزارخانی 
جوانرود در مجاورت روستاهای پشتنگ چشمه قلی جان، 
شاینگان و شانرش بخش مرکزی روانسر قرار دارد و کلاس 

درس در این روستاهای روانسر دایر است.
وی اضافه کرد: با شــنیدن این موضوع در ابتدای سال 
تحصیلی جاری به والدیــن این دانش آموزان اعلام کردیم 
که می توانند با مســئولیت خود این دانش آموزان را راهی 
مدارس روستاهای روانسر کنند که به هر دلیلی تمایلی به 

انجام این مهم نداشتند.
فرجی اظهار داشــت: آموزش و پرورش برای تشویق 
دانش آموزان روستایی که به آموزشگاه محل تحصیل خود 
تردد می کنند کمک های بسیار ناچیزی را در نظر می گیرد 
اما با توجه به اینکه این دانش آموزان زیرپوشش آموزش و 
پرورش روانسر نیستند نمی توانند از این کمک ها بهره مند 

شوند و فقط اجازه ورود آنها به مدارس را داریم.
مدیر آموزش و پرورش روانسر اضافه کرد: با وجود اینکه 

دو ماه از آغاز سال تحصیلی گذشته اما در صورتی که این 
دانش آموزان و والدین آنها تمایل داشته باشند می توانند در 
هر کدام از روستاهای مجاور در حوزه استحفاظی روانسر در 
سر کلاس های درس حاضر شوند تا ترک تحصیل اجباری 

نداشته باشند.
مدیر آموزش و پرورش شهرستان جوانرود نیز در این 
ارتباط گفت: آمار دانش آموزان این مدرســه برای سومین 

سال متوالی به حد نصاب نرسیده است.
محمود داودی افزود: شیوه نامه آموزشی به صراحت بیان 
کرده که برای تأســیس واحد آموزشی در سطح روستاها و 

ایجاد کُد جدید باید هفت دانش آموز و برای استمرار فعالیت 
واحد آموزشــی باید پنج دانش آموز در سطح روستا حضور 
داشته باشــند در حالی که دانش آموزان این روستا به این 

تعداد نمی رسد.
وی بیان داشت: اگر سال گذشته مدرسه در این روستا 
فعال بود می توانستیم آن را حفظ کنیم که همین کار را در 
روســتای چشمه سفید با چهار دانش آموز انجام داده ایم و 
توانسته ایم فعالیت واحد آموزشی این روستا را استمرار دهیم.
مدیر آموزش و پرورش جوانرود اظهار داشــت: علاوه 
بر محدودیتی که شــیوه نامه آموزشی لحاظ کرده کمبود 

معلم نیز از دیگر مشــکلات اساسی آموزش و پرورش این 
شهرستان است.

داودی اضافــه کرد: کمبود نیروی انســانی به ویژه در 
مقطع ابتدایی یکی از مهم ترین مشکلات آموزش و پرورش 

جوانرود است.
وی یادآور شد: در مدرسه روستای بیاشوش با 80 دانش 

آموز سه معلم مشغول به تدریس هستند.
فریدون الله کرمی مدیر مجتمع شهید ویسی نسب نهراب 
جوانرود بیان داشت: در سال تحصیلی 95-94 نیز به دلیل 
به حد نصاب نرســیدن دانش آموزان، مدرســه روستای 
هزارخانی منحل شــد اما با هماهنگی هایی که با مدارس 
و مجتمع های آموزشــی شهرستان روانسر انجام دادیم باز 
هم والدین دانش آموزان راضی نشدند که فرزندانشان را به 

مدرسه روستای همجوار بفرستند.
وی ادامه داد: قبل از آغاز سال تحصیلی جاری با وجود 
هماهنگی با آموزش و پرورش روانسر و رایزنی های مختلف 
با اولیای دانش آموزان و قول مســاعد بر اینکه هزینه ایاب 
و ذهاب دانش آموزان به روستای شاینگان روانسر را تأمین 
خواهیم کرد متأســفانه باز هم والدین راضی نشدند و فقط 

درخواست حضور معلم در روستا را داشتند.
مدیر مجتمع شهید ویسی نســب نهراب جوانرود در 
خصوص برداشتن کانکس در این روستا نیز گفت: کانکسی 
که از قبل در این روستا مستقر شده بود در دو سال گذشته 
بلااســتفاده بود و با توجه به نیاز ضروری دانش آموزان و با 
هماهنگی مدیر آموزش و پرورش شهرســتان کانکس به 

روستای بیوله منتقل شد.
الله کرمــی اضافه کــرد: در صــورت افزایــش تعداد 
دانش آموزان این روستا، کانکس به روستا منتقل خواهد شد 

و اولیا از این موضوع هیچ نگرانی نداشته باشند.

دانش آموزان روستای »علی آقایی هزارخانی« جوانرود هنوز محروم از تحصیلند

گزارشازدورونزدیک

پروژه های زکات
سمنان - خبرنگار کیهان: محمدرضا خباز استاندار سمنان گفت: 
بیش از 30 پروژه نیمه تمام زکات در اســتان سمنان وجود دارد که در 

صورت تامین اعتبار 40 میلیاردی به اتمام خواهد رسید.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( سمنان نیز اذعان داشت: در 
سمنان 20 هزار نفر تحت تکفل کمیته امداد هستند. سیدحمید رضوی 
میزان زکات جمع آوری شده استان در سال 1394 را مبلغ 67 میلیارد 
ریال اعلام کرد و گفت: از این میزان 38 میلیارد ریال ســهم پروژه ها و 
29 میلیارد ریال ســهم فقرا بوده است. وی گفت: طرح  های نیمه تمام 
مشــمول طرح زکات در استان سمنان شامل پروژه های عمرانی نظیر 
مسجد، حسینیه، خانه عالم، پروژه های زیرسازی روستا و آسفالت است.

شترهای سرگردان
جاســک - خبرنگار کیهان: فرماندار جاسک با تاکید بر اینکه 
وضعیت شترهای سرگردان در جاده ها به یک معضل برای این شهرستان 

تبدیل شده است، اظهار کرد: این شترها باید شناسنامه دار شوند.
محمد احمدی ابراز داشــت: یکی از راه حل های ساماندهی شترها، 
ملزم کردن صاحبان شترها برای پلاک گذاری و استفاده از کمربندهای 
شبرنگ در شب است تا هنگام تردد شترها در جاده ها، رانندگان متوجه 
عبور این حیوانات باشند.وی خاطرنشان کرد: رقابت های شتر دوانی یکی 
از برنامه ها مفرح و بسیار جالب و یک فرصت  مطلوب است که می توان 
با برنامه ریزی های دقیق و مشخص از آن به بهترین شکل استفاده کرد. 
احمدی گفت: شتر حیوانی سرگردان با قابلیت های فراوان اقتصادی 
در راســتای تحقق اقتصاد مقاومتی است که با کمی اهتمام بیشتر به 
صنعت شــترداری با توجه به ارزش اقتصادی این حیوان، هم در بخش 
اشــتغالزایی و رونق بازار گوشت، شیر و پشم و بازاری پسند این حیوان 
در کشورهای حاشیه حوزه خلیج فارس می توانست ارزآوری خوبی برای 

کشور به دنبال داشته باشد.
بودجه مدیریت بحران

شهرکرد - خبرنگار کیهان: رئیس سازمان مدیریت بحران کشور 
از اختصاص 5 درصد از اعتبارات کل بودجه کشــور به مدیریت بحران 
برای فصل زمستان خبر داد.اسماعیل نجار افزود: از این میزان اعتبار، 3 
درصد برای پیش بینی و پیشــگیری و 2 درصد برای مقابله با حوادث و 
مخاطرات طبیعی در نظر گرفته شده است. وی با اشاره به اینکه تلاش 
بر  این است که تاحدودی خسارت های وارد شده به زیرساخت ها و منازل 
مسکونی را جبران کنیم اضافه کرد: توسعه خدمات بیمه ای به ویژه در 

بخش کشاورزی از مهم ترین برنامه  های این سازمان است.
یادواره شهدای دانش  آموز

بندرعباس - خبرنگار کیهان: جانشین فرمانده سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان از برگزاری 980 برنامه همزمان با هفته بسیج در هرمزگان خبر 

داد و گفت: یادواره 36 هزار شهید دانش آموز کشوری برگزار می شود.
سرهنگ علی علی نژاد افزود: برگزاری سوگواره هشتمین خورشید، 
همایش ائمه جمعــه و جماعات، تجلیل از مبتکران علمی و فرهنگی، 
رزمایش پدافند غیرعامل، برگزاری کرسی آزاداندیشی در دانشگاه ها و 
تجمع بزرگ بسیجیان با عنوان مدافعان حرم از شاخص ترین برنامه های 

هفته بسیج در هرمزگان است.

در حالــی که باغداران مازنــدران این روزها 
بیشترین فشار را از پایین بودن قیمت و احتمال 
فاسد شــدن دسترنج یک ســاله خود متحمل 
می شــوند، گره صادرات این محصول مهم باغی 

استان همچنان ناگشوده باقی مانده است.
مدیرکل تعاون روســتایی مازنــدران قیمت بالای 
مرکبات در مقایسه با کشورهای رقیب و کمبود نقدینگی 
را مهم ترین مشکل پیش روی صادرات مرکبات استان به 

خارج از کشور اعلام کرد.
محمدرضا کریمی در نشســت بررســی مشکلات و 
موانع صادرات مرکبات مازندران به خارج کشور از جمله 
روسیه گفت: این مشکلات باعث شده مرکبات این استان 
در ســال زراعی جاری نتواند در حد محسوسی به خارج 

از کشور صادر شود.
وی اضافــه کرد: اگرچه در داخل اســتان با رایزنی، 
گام هایی برای صادرات مرکبات برداشته شده، ولی تمام 

این فعالیت ها بر روی کاغذ بود.
مدیرکل تعاون روستایی مازندران گفت: رفع مشکلات 

مرکبات استان نیاز به تصمیم ملی دارد.
کریمی گفت با فرا رسیدن فصل سرما، در صورتی که 
اقدام عملی برای برداشــت محصول و صادرات آن انجام 

نشود، استان با بحران مواجه می شود. 
وی تصریح کرد: ما برای صادرات مرکبات در استان 
نیاز به تامین نقدینگی داریم و با این که دولت یک هزار 
میلیارد ریال تسهیلات برای این کار مشخص کرده ولی 

هنوز بانک عامل آن مشخص نشده است.
مدیرکل تعاون روستایی مازندران گفت: رایزنی برای 
صادرات پنج هزار تن مرکبات این استان به عراق انجام 

و سردخانه آن تامین شده است.
رئیــس اتاق بازرگانی مازنــدران گفت: رایزنی برای 

صادرات پنج هزار تن مرکبات این استان به عراق انجام 
و سردخانه آن تامین شده است.

رئیس اتاق بازرگانی مازندران هم تعرفه بالای گمرکی، 
بالا بــودن قیمت حمل و نقل، قیمت بالای مرکبات در 
داخل را مهم تریــن چالش پیش روی صادرات مرکبات 

مازندران اعلام کرد.
عبدالله مهاجر گفت: با وجود رایزنی با روسیه در سطح 
روســای جمهوری، همچنان تعرفه گمرکی دریافتی از 
محصولات ایرانی در گمرک روسیه بالاست و این قیمت 

تمام شده محصول صادراتی ما را افزایش می دهد.
همچنین قیمت حمل کالا نیز در داخل در مقایسه با 
سایر کشورهای رقیب ما بالاست و این معضل نیز صادرات 

ما را دچار مشکل کرده است.

وی مهم تریــن راهکار برای رفــع چالش صادراتی 
را رایزنــی برای پایبندی روســیه به تعهداتش در قبال 
همسان ســازی تعرفه گمرکی دریافتــی از محصولات 
صــادرات ایرانی، تامیــن نقدینگــی صادرکنندگان با 
تسهیلات ارزان قیمت دانســت. یکی از صادرکنندگان 
گفت: با وجود فرارسیدن زمان برداشت محصول مرکبات 
در مازندران هنوز سیاست حمایتی وزارت جهاد کشاورزی 
از صادرات این محصول مشخص نشده است. علی تقی پور 
اظهار داشــت: مصوبه دولت برای پرداخت تســهیلات 
ارزان قیمت 11درصدی به صادرکنندگان نیز باید هرچه 
سریع تر عملیاتی شود تا صادرکنندگان بتوانند بخشی از 
هزینه های بالای صادراتی را تامین کنند. رئیس سازمان 
جهاد کشاورزی مازندران هم گره زدن صادرات و رونق 
بازار مرکبات و ســایر محصولات کشاورزی را به دولت 

مهم ترین چالش بخش کشاورزی دانست.
دلاور حیدرپــور گفــت: حمایت از کشــاورزی از 
سیاست های دولت است، این سیاست ها در عمل اجرایی 

نشده است و این بخش با چالش مواجه است.
وی راهکار اصلی برای مشــکل بخش کشاورزی را 
پرداخت یارانه به محصولات کشاورزی برای پایین آوردن 
قیمت تمام شده و رقابتی کردن محصولات صادراتی این 

بخش دانست.

صادرات مرکبات مازندران
 و مشکلات پیش روی

گازرسانی به روستاهای 
چهارمحال و بختیاری تا سال آینده

نماینده ولی فقیه در استان خراسان رضوی اعلام کرد
فروش اقلام قاچاق و ممنوعه 

در اطراف حرم
پرداخت مطالبات چایکاران شمال 

آغاز شد

اختصاص اعتبار به طرح های صنعتی
 و کشاورزی در چهارمحال و بختیاری

کشف زمین خواری 60 میلیاردی 
در کرمانشاه

رئیس شبکه دامپزشکی بدره گفت: در پی نمونه برداری از 
مزارع پرورش ماهی سطح شهرستان و بررسی نتایج حاصل از 
آزمایش ها، آلــوده بودن یک مزرعه محرز و ماهیان آن معدوم 

شدند.
جلال کاظمی اظهار کرد: در بررســی نتایج نمونه برداری ها از سطح 
مزارع پرورش ماهی فقط استفاده یک مزرعه از ماده ممنوعه )مالاشیت 
گرین( مشخص شد که با اقدام به موقع از عرضه محصول این مزرعه به 

بازار مصرف جلوگیری شد.
وی افزود: ماده غیرمجاز مالاشــیت گرین بعنوان ضدعفونی کننده 
در یک مزرعه روستای کلم استفاده شده بود که در همین راستا مقدار 
یک هزار و 232 کیلوگرم ماهی آلوده از این مزرعه جمع آوری و با اخذ 

مجوزهای لازم معدوم شدند.
کاظمی تاکید کرد: پرورش دهنده متخلف نیز با تشکیل پرونده و به 
انضمام مســتندات لازم به مراجع قضایی معرفی شد تا مجازات قانونی 

در مورد وی اعمال گردد.
کاظمی با اشاره به پایش منظم مزارع پرورش ماهی در این شهرستان 
یادآور شد: نتایج آزمایشات علمی و دقیق شبکه دامپزشکی نشان می دهد 
که روند تولید ماهی در مزارع ســالم اســت و با پرورش دهندگانی که 
بخواهند سلامت مردم را به مخاطره بیاندازند بشدت برخورد خواهد شد.
وی اضافه کرد: شهرســتان بدره قطب تولید ماهی در استان ایلام 
است و شبکه دامپزشکی نیز بنا بر رسالت سازمانی خود اجازه نخواهد 
داد سلامت مردم با ســهل انگاری برخی سودجویان و قانون شکنان به 

خطر بیفتد.
کاظمی گفت: ســالانه تا 700 تن ماهی در سطح شهرستان تولید 

می شود که عمده آن را ماهی سردآبی قزل آلا تشکیل می دهد.

ماهیان مزرعه پرورش ماهی در بدره 
معدوم شدند

نماینده مردم دامغان در مجلس شورای اسلامی گفت: وزارت راه و 
شهرسازی به منظور افزایش خدمات رسانی و حضور به موقع نیروهای 
امداد و نجات در زمان وقوع سانحه، ساماندهی زیرساخت مسیرهای 

ریلی استان سمنان را در دستور کار قرار دهد.
ابوالفضل حســن بیگی با بیان اینکه بخشی از محورهای ریلی این استان 
مناسب نیست، افزود: سالانه میلیون ها نفر از راه های مواصلاتی استان سمنان 
عبور می کنند و همه مســئولان باید خود را نســبت به حادثه برخورد قطار در 

محور ریلی سمنان- دامغان مسئول بدانند.
وی اظهار داشت: قسمتی از زیرساخت های جاده ای و ریلی این استان برای 
عبور وسایل نقلیه مناسب نیست و دولت باید به منظور کاهش تلفات جاده ای 
و ریلی و جلوگیری از وقوع حوادث این چنینی برنامه های عمرانی را آغاز کند.
حســن بیگی یادآور شــد: عاملان این حادثه باید بعد از ارایه گزارش های 
کارشناسی و طبق قانون محاکمه شوند و هیچ عذری در این کار پذیرفته نیست.
وی تصریــح کرد: نیروهای امدادی در کمترین زمان ممکن به محل وقوع 
سانحه رسیدند و اگر کمک های امدادی اورژانس و نیروهای امداد و نجات جمعیت 
هلال احمر اســتان نبود، شاید جمعیت جانباختگان این حادثه بیشتر از تعداد 
اعلام شــده افزایش می یافت.نماینده مردم دامغان در مجلس شورای اسلامی 
اضافه کرد: نباید با چنین سوانحی اعتماد مردم به وسایل حمل و نقل عمومی 
کشور کاهش یابد و دولت باید برنامه های راهبردی را برای جبران این خسارت ها 
عملیاتی کند. وی ادامه داد: به منظور کاهش تلفات ریلی، وســایل اولیه امداد 
و نجات و کادر پزشکی باید در قطارهای مسافربری کشور تجهیز شوند و همه 
نیروهای امدادی درداخل قطار در هر زمان باید در آماده باش کامل به سر ببرند.
حسن بیگی تصریح کرد: همچنین ارایه گزارش شفاف به مردم در رابطه با 
عوامل وقوع این حادثه باید در اولویت دستگاه های اجرایی باشد. حدود ساعت 
هشت صبح جمعه پنجم آذرماه 2 قطار مسافربری در منطقه هفتخوان واقع در 
محور سمنان- دامغان برخورد کردند که 40 کشته و 100 مجروح برجا گذاشت.

بخشدار دشت ســر آمل از خطر یخ زدگی 
اراضی  از  هکتار   1600 محصولات کشــاورزی 

دشت سر این شهرستان خبر داد.
مهــدی حســین نژاد اظهــار کرد: بــارش برف 
روزهای گذشته در استان مازندران و شهرستان آمل 
خســارت هایی برای مردم روستاهای بخش دشت سر 
ایجاد کرد.وی افزود: بســیاری از کشــاورزان نگران 

یخ زدگی محصولات کشاورزی خود هستند.
بخشــدار دشت سر آمل بیان کرد: خطر یخ زدگی 
مرکبات کشــاورزان را به شــدت نگران کرده است، 
هرچند حدود یک هــزار و 600 هکتار از اراضی این 
بخــش به مرکبات، درختان سیاه ریشــه و گلخانه ها 
اختصاص دارد که در معرض سرمای شدید و یخ بندان 
قرار دارند.این مسئول در ادامه تصریح کرد: حدود یک 
هزار هکتار از اراضی کشاورزی این بخش به مرکبات 
پرتقال و نارنگی اختصاص داشته و 600 هکتار درخت 
سیاه ریشه هستند. بخشــدار دشت سر آمل در پایان 
گفت: این بخش 44 روســتا و آبادی دارد و مردم آن 

بیشتر به کشاورزی و باغداری مشغول هستند.

بخشدار خبر داد
خطر یخ زدگی محصولات کشاورزی 

دشت سر آمل

خرم آباد - خبرنگار کیهان:
ریل صدمتری با موفقیت برای اولین بار در 
کشور توسط راه آهن جمهوری  اسلامی ایران 
در استان لرستان اجرا شد و سرعت قطارها از 
60 کیلومتر در ساعت به 80 کیلومتر در این 

مسیر کوهستانی افزایش یافت.
مدیرکل راه آهن اســتان لرستان افزود: تاکنون 
تولید ریل در اروپا 108 مترو در چین 100 متر بوده 
است اما در ایران به لحاظ اینکه امکان جابه جایی و 
حمل ریل 100 متری وجود نداشت از ریل های 18 
و 25 متری استفاده شده که خوشبختانه برای اولین 
بار در کشور موفق شدیم ریل گذاری صدمتری را در 

راه آهن لرستان اجرا کنیم.
مهنــدس سیدحســین مرتضوی با اشــاره به 
خصوصیات ریــل 100 متری، گفت: اســتفاده از 
ماشین جوش که جزء ماشین های استراتژیک راه آهن 
اســت، افزایش میانگین راندمان عملیات روزانه در 
طول خط از ده بند تا 40 بند و اینکه از نظر کیفی، 
جوش در کارگاه های ثابت و طول خط قابل مقایسه 

نیست از ویژگی های این نوع ریل است.
وی با بیان اینکه راه آهن لرستان به واسطه بافت 
دره ای و صخره ای کوه های ســر به فلک کشیده از 
پرهزینه ترین و دشوارترین مسیر راه آهن ایران است، 
گفت: زمانی در لرستان ریل 100 متری جابه جا شود 
یعنی اینکه این الگوی موفق در تمام شبکه راه آهن 

کشور قابل اجراست.
مهندس مرتضوی در خصوص تاثیر نوسازی ریل 
در افزایش سرعت قطار در مسیر لرستان و زاگرس، 
گفت، طراحی مســیر در راه آهن لرستان و زاگرس 
بــرای 60 کیلومتر بوده که بــا ریل گذاری جدید و 
بازسازی انجام گرفته در بلاک های مومن آباد به ازنا، 
در بند بــه رودک، رودک به دورود به 80 کیلومتر 

افزایش یافته است.
وی عنــوان کرد: در ریل گــذاری قدیم وزن هر 
متر ریل حدود 47 کیلوگرم است اما در ریل گذاری 
جدید هر متر 60 کیلوگرم است که ریل جدید هم 
طول عمر بیشتری دارد و هم مسافر و بار با ایمنی 

بیشتری انجام می شود.
مرتضوی با اشــاره به اینکــه از ده هزار و 500 
کیلومتر طول شبکه راه آهن کشور 155 کیلومتر آن 
در استان لرستان وجود دارد، گفت: از 155 کیلومتر 
راه آهن استان 145 کیلومتر نیاز به بازسازی دارد که 

برای اولین بار در کشور

ریل 100 متری با موفقیت در لرستان اجرا شد

سمنان- خبرنگار کیهان:
رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری 
شهرستان شــاهرود از آغاز اجرای مرحله جدید مرمت حمام 

تاریخی روستای امیریه شاهرود خبر داد.
حمیدرضا حسنی افزود: مرمت این حمام تاریخی با مشارکت مالک 

آغاز شده است.
وی با بیان اینکه حمام امیریه از آجر ســاخته شــده است و دارای 
فضاهای سردر ورودی، سربینه، گرم خانه، خازن آب سرد و گرم، خزینه 
و فضای نظافت اســت، گفت: این حمام تاریخی با 360 متر زیربنا در 
عمارت امیراعظم قرار دارد و دارای دو سالن اصلی با دیوارهای سنگی و 

سقف های گنبدی شکل آجری است.
حســنی افزود: در هر ســالن، چهار ستون با ســنگ های مدور و 
سرستون های حجاری شده با نقوش گل و در سالن اصلی حمام نیز یک 

حوض سنگی سفید رنگ وجود دارد.
وی گفــت: این حمام در دوره قاجاریه ســاخته شــده و متعلق به 

امیراعظم حاکم وقت ولایت قومس بوده است.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان 
شاهرود افزود: بنای تاریخی حمام امیریه در سال 1271 ه.ش )1313ه.ق( 

توسط امیراعظم حاکم ایالت قومس ساخته شده است.
این بنا که در 12 کیلومتری شــمال شــاهرود واقع شده به شماره 

4705 در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است.

آغاز مرحله جدید مرمت حمام تاریخی 
روستای امیریه شاهرود

تبریز- خبرنگارکیهان:
هم اکنون 118 میلیون هکتار از زمین های کشور بطور جدی 

در معرض تبدیل شدن به بیابان قراردارند.
معاون فرهنگی- اجتماعی و گردشــگری دبیر شورای عالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی کشور در شورای راهبردی محیط زیست و توسعه 
پایدار مناطق آزاد در ارس گفت: علاوه بر خطر تبدیل بیابان شدن اراضی 

فوق، کشور با فرسایش سریع خاک مواجه است.
حجت الاســلام »محمدعلــی- زم« بی آبی و کم آبــی منجر به این 
فرسایش را 90 درصدی اعلام کرد و افزود: درصورت عدم اصلاح منابع 
آبی و خاکی، ظرف کمتر از 30 سال آینده با معضل مهاجرت و نابودی 

روبرو می شویم.
زم خاطرنشان ساخت: این وضعیت بغرنج موجب تهدیدات فزاینده ای 

خواهد شد.

خطر بیابان 118 میلیون هکتار
 اراضی کشور را تهدید می کند

نماینده دامغان ساماندهی زیرساخت 
محور ریلی سمنان را خواستار شد

تا به حال 130 کیلومتر آن با استفاده از تکنولوژی 
جدید انجام شده است. 

وی افزود: برای بازسازی هر بلاک یک میلیارد و 
500 میلیون تومان اعتبار نیاز است که فقط بلاک 

قارون به بیشه بازسازی نشده است.

ازنگاهدوربین

اســتاندار البرز از انعقاد قرارداد 12 میلیارد 
تومانی برای حفظ باغ سیب کرج خبر داد. 

ســید حمید طهائی، اظهار کــرد: برای حفظ باغ 
سیب مهرشهر کرج جلسات بسیاری در نهاد ریاست 
جمهوری و با حضور رئیس بنیاد مســتضعفان برگزار 

شده است.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه مقرر شده است، باغ 
سیب حفظ شود، گفت: حفظ باغ سیب برای شهروندان 
البرزی از اهمیت خاصی برخوردار است. در جلسه ای که 
با حضور مقامات مسئول برگزار شد بسیاری از متولیان 

اذعان کردند فضای سبز باغ سیب باید حفظ شود.
استاندار البرز افزود: قراردادی با مبلغ 12 میلیارد 
تومان برای حفظ باغ ســیب کرج با جهادکشاورزی 

منعقد شده است.

استاندار البرز :
باغ سیب کرج حفظ می شود

به رغم گذشت 2 ماه از آغاز سال تحصیلی


